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SAŽETAK I ZAKLJUČCI ČETVRTOG SASTANKA  

NA PROJEKTU „GO, GO, NGO!“  
ODRŽANOG 13. - 16. KOLOVOZA 2015. GODINE 

 
I. SAŽETAK 
 
Od 13. do 16. kolovoza u Hotelu Opatija u Opatiji održan je 4. sastanak na projektu Go, go, NGO! 
Radi se o četvrtom od 6 sastanaka na projektu koji je spojio Zagorje i Opatiju, tj. KUD-ove i JLS-
ove iz Zlatara (Belca), Lobora, Mača, Zlatar Bistrice, Konjščine i Opatije. Sastanak je svečano 
otvoren u četvrtak 13. kolovoza kada je održana početna prezentacija projekta uz panel diskusiju u 
temama projekta na kojoj su sudjelovali čelnici sudjelujućih JLS-ova. Na samom početku sve je 
prigodno pozdravio zamjenik gradonačelnika Grada Opatije, g. Fernard Kirigin, a govorili su i 
čelnici Grada Zlatara, Općine Mače i Općine Konjščina. Nakon radnog dijela sastanka, navečer u 
21.00 sati na popularnoj Maloj ljetnoj pozornici održana je etno večer “FA “Zora”, KUD Belec i 
prijatelji” na kojoj su nastupili KUD-ovi koji sudjeluju na projektu. Idući dani projekta donijeli su 
pregršt predavanja i radionica na temu podrške udrugama od strane JLS-a te o aktivnosti mladih 
za uključenje u društveni život zajednice kroz savjete mladih i kroz udruge. Mladi su tu mogli čuti 
vrlo zanimljiva iskustva iz prve ruke od predstavnika i predsjednika FA “Zora”, Kulturnog fronta 
te Grada Opatije i Savjeta mladih Grada Opatije. Čelnici JLS-ova mogli su vidjeti i naučiti kako 
bi trebalo pristupiti mladima te kako pravilno podržavati udruge kroz javne natječaje (koji su 
ujedno i zakonska obveza JLS-ova). Osim novih znanja i iskustava, mladi su se i međusobno još 
bolje upoznali, umrežili te velikim dijelom napredovali u svojim znanjima, shvaćanjima i 
iskustvima, a ponajviše u motivaciji da svoj angažman u društvu nastave i dalje i uz još veće 
sudjelovanje. Upravo na ovom sastanku mnogi su shvatili važnost i veličinu ovog projekta te 
mogući utjecaj na zamjetno poboljšanje društvene situacije u našem kraju. Velika prednost 
projekta je ta što tu sudjeluju sudionici iz 5 susjednih JLS-ova što je dobar temelj da se buduće 
aktivnosti i dalje izrađuju zajednički, bilo kroz nastavak suradnje KUD-ova, bilo kroz suradnju 
koordinacije savjeta mladih koji se planiraju vrlo brzo osnovati u svim JLS-ovima. 



II. TEME DRUGOG SASTANKA 
 
Od tri teme koje se obrađuju na projektu, najvećim dijelom bile su razmatrane prve dvije, a 
dotakli smo se i treće teme, ponajprije s identifikacije problema s kojima se kulturne udruge 
suočavaju.  

1. Podrška udrugama od strane jedinica lokalne samouprave 
2. Uključenje mladih u društveni život zajednice motiviranjem za uključenje u udruge (mladih) 

i savjete mladih  
 
III. SUDIONICI 
 

1. KUD Belec  
2. KUD Lobor 
3. KUD “Ljudevit Gaj” Mače 
4. KUEU “Kaj” Zlatar Bistrica 
5. KUD Konjšćina 
6. Grad Zlatar 
7. Općina Lobor 
8. Općina Mače 
9. Općina Zlatar Bistrica 
10. Općina Konjšćina 
11. Grad Opatija 
12. Savjet mladih Grada Opatije 
13. Kulturni front 
14. FA Zora Opatija 

 
Radionicama je ukupno prisustvovalo 54 sudionika.  
 
IV. ZAKLJUČCI TEMA 4. SASTANKA 
 

1. Okrugli stol „Go, go, NGO!“ 
Okrugli stol na temu "Važnost civilnog društva i aktivnosti mladih u društvu" održan 13.08.2015. 
u Opatiji razmjenom iskustava i direktnim informiranjem o praktičnoj upotrebi mjera vladinih 
upravljačkih organa pridonio je podizanju razine mogućnosti i razvoju ideja za napredak NGO i 
aktivnosti mladih u društvu. 
Osim domaćina, zamjenika gradonačelnika i pročelnika upravnog odbora za financije i društvene 
djelatnosti grada Opatije te gradonačelnika Zlatara, načelnika općina Mače i Konjščine te 
predsjednice KUD-a Lobor sudjelovali su i  članovi KUD-a Belec te mnogi mladi koji sudjeluju na 
projektu. Rasprava je otvorena pitanjem "kako se NGO može prijaviti JLS-u za dobivanje 
sredstava" sukladno novim izmjenama zakona te kako to natječaj provodi iskusna JLS poput 
Opatije. Detaljno i precizno obrazloženje pročelnika o principu prijava, vrednovanja projekata i 
dodjeli sredstava te zaključku kako Opatija već neko vrijeme radi po sličnom protokolu koji je 
propisan novim zakonom brzo je potakla žustru raspravu.  
Pokazalo se kako unatoč sličnom provođenju procesa Konjščina ima manje uspjeha u realizaciji 
projekata, dok Mače i Zlatar imaju totalno neusaglašene protokole dodijele sredstava uspoređujući 
sa novodonesenim zakonom. 
Rasprava oko prioriteta dodijele sredstava pokazala je razliku između dodijele sredstava u JLS 
koje imaju složen sustav ocjenjivanja i onih koje stohastički dodjeljuju raspoloživa sredstva. Iako 



ne postoji mogućnost 100% objektivnosti pri dodijeli sredstava točno definiranom listom kriterija 
najlakše se postiže rezultat poštene raspodijele – ukoliko je netko prema unaprijed zadanim 
kriterijima zaslužio sredstva, njemu ćemo ih i dodijeliti. 
Rezultat diskusije na ovu temu bio je zaključak svih kako će se morati prilagoditi slovu zakona, što 
će nekim biti lakše, a nekima teže izvesti. Razgovor se automatski poveo u smjeru da je količina 
novca kojim JLS raspolaže  olakotna okolnost nekima, dok je drugima otežavajuća. Svi sudionici 
bili su voljni podijeliti količinu novca kojom raspolažu.  
Iako smo mogli čuti da Opatija ima budžet dodijele sredstava NGO poput cjelokupnog budžeta 
JLS Mače, Kojščine ili Zlatara diskusija se povela u smjeru kako bi se raspoloživa sredstva možda 
trebala drugačije raspodijeliti ili namaknuti jer svaka društvena sredina zahtjeva drugačiji pristup 
socijalnom razvoju. Sudionici su se složili kako su članarine jedan od aktualno nužnih načina 
financiranja NGO ali su također izrazili zabrinutost što je cijena članarina često zapreka 
regrutiranju mladih u redove NGO.Nadovezujući se na regrutaciju mladih u NGO otvorena je 
tema aktivnosti mladih u društvenim sredinama JLS. Svi sudionici JLS izrazili su nezadovoljstvo 
aktivnošću mladih u svojim sredinama, iako su domaćini napomenuli kako su svjesni trenutnih 
poteškoća te da rade na razvoju programa za privlačenje mladih u NGO. 

Čelnici Zagorskih općina napomenuli su kako im je "Go, Go, NGO" projekt dao poticaj za razvoj 
sličnih programa te da bi svakako voljeli vidjeti rezultate te prikupiti iskustva domaćina. Tokom 
diskusije također smo čuli da su čelnici u mlađim danima također bili sudionici nekog NGO-a što 
je kao poticaj moglo poslužiti mlađim sudionicima. 

Svi su sudionici zaključili kako bi mladi trebali dodatno razvijati i unaprjeđivati kulturu društvene 
zajednice, no često se događa da je stvarnost nažalost obrnuta. Mladi bi među sobom trebali širiti 
kulturno i sociološko dobro, a ne dopuštati da ih se sputava. Odrasli bi im trebali biti ruka 
podrške, a ne kamen spoticanja kako to često biva. Više ovakvih projekata može podići razinu 
svijesti mladih no potrebno je pronaći vremena i sredstava kako bi se oni ostvarili te mlade 
sudionike i dalje pratiti i usmjeravati u životu. 

2. Opatija i civilno društvo (JLS) 
 
Kroz prezentaciju gđa Andreja Brumnjak je predstavila mladima sudionicima i donositeljima  
odluka na projektu Go, go, NGO! na koji način grad Opatija raspolaže sa sredstvima namijenjenim 
neprofitnim organizacijama i na koji način se sredstva dodjeljuju. 
Financiranje udruga u Gradu Opatiji funkcionira na slijedeći način: 

• Krajem godine se raspisuje natječaj temeljem Uredbe o kriterijima, mjerilima i postupcima 
financiranja i ugovaranja programa i projekata od interesa za opće dobro koje provode 
udruge (Narodne novine 26/2015); Javni poziv za dostavu prijava za financijske potpore 
projektima i programima u društvenim djelatnostima na službenim stranicama grada 
Opatije i u dnevnom tisku te se udruge ili pojedinci sa područja cijele Hrvatske prijavljuju 
na taj natječaj sa svojim projektima.  

• Udruge koje se prijavljuju sa projektima mogu se prijaviti za određena područja (sport, 
kultura…) i moraju zadovoljiti određene kriterije 

• Potrebno je ispuniti 3 obrasca koji se nalaze u privitku Javnog poziva i priložiti potrebnu 
dokumentaciju. 

• Nakon javnog natječaja osniva se Povjerenstvo koje razmatra prijave te po određenim 
kriterijima, kvaliteti same prijave i potrebama grada Opatije predlaže dodjelu sredstava iz 
Proračuna Grada 

• U postupku donošenja Proračuna stavlja se i ta stavka te nakon toga potpisuje se Ugovor sa 
udrugom i doznačuju se sredstva  



• Udruga je dužna u određenom roku poslati završno izvješće o utrošenim  sredstvima i 
provedbu odobrenog projektu. 

Kroz prezentaciju autorica je sugerirala i korištenje priručnika za postupanje u primjeni Uredbe o 
kriterijima, mjerilima i postupcima financiranja i ugovaranja programa i projekata od interesa za 
opće dobro koje provode udruge. Priručnik je izrađen kao uputa svim javnim institucijama koje 
dodjeljuju financijske i nefinancijske podrške iz javnih izvora za projekte i programe od interesa za 
opće dobro koje provode udruge, ali i druge organizacije civilnog društva. Namijenjen je tijelima 
državne uprave, Vladinim uredima i tijelima, drugim javnim institucijama, ali i jedinicama lokalne 
i područne (regionalne) samouprave, trgovačkim društvima a u vlasništvu Republike Hrvatske, 
odnosno jedne ili više jedinica lokalne i područne (regionalne) samouprave te drugim pravnim 
osobama kojima je osnivač Republika Hrvatska, odnosno jedna ili više jedinica lokalne i područne 
(regionalne) samouprave, kao i drugim pravnim osobama kada iz javnih izvora financiraju 
programe i projekte udruga, te doniraju, odnosno sponzoriraju udruge. Struktura Priručnika slijedi 
temeljne standarde planiranja, provedbe, praćenja i vrednovanja financiranja koje propisuje Uredba 
nastojeći dati što je moguće više konkretnih primjera i pojašnjenja iz prakse. Sastavni dio Priručnika su 
prilozi s obrascima dokumentacije za raspisivanje i provedbu natječaja te praćenje provedbe programa i 
projekata, za koje vjerujemo da će biti korisna podloga u projektiranju natječaja kako na nacionalnoj 
tako i regionalnim i lokalnim razinama. 
 

3. Opatija i civilno društvo (NGO) 
 
Unutar ovog dijela predstavljene su dvije udruge koja su govorile o svojim aktivnostima te o tome 
kako ih Grad Opatija podupire kroz natječaje za projekte i druge načine dodjele sredstava 
udrugama. 
FA Zora 
Kroz prezentaciju gosp. Gabrijela Funarića, upoznali smo FA Zora. Njihovu bogatu povijest od 
1889. godine pa sve do danas. Od samih početaka kada su osnovani kao ćitaoničko društvo, do 
danas kada djeluju kao folklorni ansambl. Mogli smo vidjeti kako se Zora borila kroz svojih 67 
godina postojanja, da bi opstala u nastojanju da očuva tradiciju, baštinu i kulturu svog kraja, pa i 
šire. Danas Zora ima iza sebe impresivan broj nastupa u Hrvatskoj (nekada u Jugoslaviji) i 
inozemstvu, gdje su dostojno predstavljali svoju domovinu. Ostvarili su značajne rezultate na 
brojnim regionalnim smotrama, turističkim sajmovima, međunarodnim smotrama i festivalima, 
humanitarnim koncertima, kongresima, a najviše na nastupima kao turističkoj ponudi za brojne 
goste u Opatiji i Kvarneru. Više puta nastupali su u TV emisijama HRT-a, regionalnim, TV 
postajama te na nekim međunarodnim TV postajama. Izrazito su ponosni na sudjelovanju u 
snimanju spota za Svjetsko nogometno prvenstvo u Brazilu. Održali su ukupno 3633 nastupa, što 
prosječno iznosi 54 nastupa godišnje. Dobitnici su brojnih priznanja, nagrada, diploma i pohvala. 
Trenutno u svojem repertuaru nastupa imaju 12 koreografija kojima su obuhvatili skoro sve 
Hrvatske plesove. Ansambl trenutno broji 57 članova. Umjetnički voditelj je Gabrijel Funarić, 
korepetitor Gordana Hrabić, tajnica Ingrid Debeuc i predsjednik Bernard Kuzmić. Veliku pažnju 
posvećuju terenskom istraživanju i školovanju svojih plesača i svirača. Posjeduju veliku arhivu  
notnog materijala i čitave aranžmane za sve koreografije. Raspolažu također sa 250 kompleta 
nošnji koje trenutno koriste. 
Zora se financira putem javnog natječaja ili javnog poziva grada Opatije, Županije Primorsko 
goranske, Hrvatskog sabora kulture, Ministarstva kulture i sličnih natječaja za financiranje 
programa i projekata udruga. Vlastitim prihodima od komercijalnih nastupa. Javljaju se na razne 
natječaje banaka i poduzeća. Financiraju se također članarinom, čija se visina određuje svake 
godine. Grad Opatija je prepoznala FA Zoru kao svoj brend i najviše financijski podupire rad 
ansambla. 



 
Kulturni front 
Udruga Kulturni front postoji već 13 godina, a osnovana je s ciljem da promiče sve oblike 
kulturnog stvaralaštva, bili to filmski, likovni ili glazbeni sadržaji, ali i da promiče i ostvaruje 
interese mlađe populacije grada Opatije i okolice. Danas ona broji oko šezdeset članova, većinom 
srednjoškolaca i studenata, plus vanjske suradnike. Kao i većina udruga, ideja je razvijena iz 
isključivo altruističnih razloga, a kako bi se mladi mogli izraziti, međusobno povezati i djelovati za 
sebe, ali i za zajednicu. Nekolicina mladih koja je krenula u osnivanje udruge bila je iz različitih 
područja (ne)djelovanja pa su prema tome imali i različite ideje o tome kako i što napaviti da se 
stanje promijeni. No nakon nekoliko sastanaka, pronašli su zajedničke ciljeve i složili se da će među 
prvim točkama njihovog djelovanja biti: 

1. Kulturnim događajima raznih vrsta (koncerti, izložbe, projekcije filmova) oživjeti grad 
Opatiju (i okolicu); 

2. Promicati sve oblike kulturnog stvaralaštva; 
3. Skrbiti za ostvarivanje kulturnih, društvenih i drugih interesa građana, osobito mladih; 
4. Promicati zaštitu ljudskih prava i razvoj ljudskih sloboda. 

 
Prostor u kojem djeluju i rade dijele s mjesnim odborom Tošina, a projekte financiraju iz 
članarina, sredstvima koje im dodjeljuje grad Opatija preko natječaja za dodjelu sredstava 
udrugama i sponzorstava koje je trenutno jako teško dobiti. 
 
Najveći projekti na kojima udruga radi su: 

• Liburnicon - festival znanstvene fantastike koji nudi čitav niz edukativnih i zabavnih 
sadržaja, kao što su predavanja, radionice za djecu, kvizovi, turniri, koncerti te originalne 
liburniconske igre. Na ovogodišnjem festivalu radi 70-ak volontera. (Sunifanciran velikim 
djelom donacijama, uključujući donacijama Ministarstva kulture.) 

• Liburnian TableTop Day –  jednodnevni event koji promovira društvene igre i sve što one 
donose – od zabave do razvijanja intelektualnih i socijalnih vještina. (U potpunosti 
financiran od strane članova udruge/članarina.) 

• Opatija Coffeehouse Debates – predavanja popraćena raspravama o aktualnim političkim, 
znanstvenim i filozofskim temama, a s ciljem da potaknu mlade da kritički promišljaju. 

• Međunarodni dan vila - 24. lipnja, na dan proslave djetinjstva i bajki, u parku Angiolina, a 
na kojem se može naći mnoštvo kreativnih radionica za djecu. (Sufinanciran preko sredstava 
za potpore malih vrijednosti, no sudjelovalo je i preko 20 volontera.) 

 
Od ostalih, možda manje poznatih projekata na kojima rade ili su radili su: suorganizacija 
opatijskog festivala Op. Art Quisisana (od 2006. godine), besplatne radionice osnovnog 
informatičkog opismenjivanja stanovništva s područja naselja Tošina, projekt alternativne 
knjižnice, organizacija okruglih stolova (tribine i javne rasprave), predavanja, malonogometni 
turniri te slični zabavni i kulturni sadržaji. Osim toga, stalno organiziraju neka tematska druženja 
i teambuilding aktivnosti samih članova.  
Zadnje, ali ne i najmanje važno, udruga ostvaruje suradnju s cijelim nizom udruga, ustanova i 
organizacija među kojima su: “Komitet”, “Crta”, “Ventil”, “Moji Ičići”, “Albus” Pazin, “3. Zmaj” 
Rijeka, Društvo “Naša djeca” Opatija, ICEJ Opatija i drugi. 
 

4. Evaluacija mogućnosti ugradnje opatijske prakse u model podrške 
udrugama  

 



U nastavku je dan pregled najznačajnijih elemenata prezentirane prakse koje se planiraju predložiti 
načelnicima (ili su već usuglašene s načelnicima) prema sudjelujućim JLS-ima (do idućeg sastanka 
će načelnici napraviti i akt o svim prihvaćenim idejama): 

• Konjščina: Većina prijedloga već se duži niz godina provodi, kao primjerice raspodjela novca 
namijenjena za financiranje udruga prema sferama djelatnosti. Također, razrađeni su 
kriteriji za transparentnu dodjelu sredstava. Svaka udruga koja dobije sredstva putem 
natječaja dužna je predstaviti plan rada za sljedeću kalendarsku godinu i prikazati analizu 
učinjenoga. Slijedeći prijedlog koji je dan jest usklađivanje natječaja za financiranje s 
postojećim zakonom koji se također provodi. Ono što je načelnik osobito podržao jest bolje 
povezivanje udruga unutar Općine Konjščina koje trenutno ne surađuju na zadovoljavajućoj 
razini. 

• Mače: U nekoliko navrata je spomenuto kako bi bilo dobro povezati udruge na širem 
geografskom području sa ponuditeljima turističkih aranžmana kako bismo podigli razinu 
turističke ponude te uključili udruge u razvoj turizma lokalne zajednice. Konkretan prijedlog 
bio bi razmatranje izrade pilot projekta u kojem bi JLS bila spona u komunikaciji između 
ponuditelja turističkih aranžmana i udruga. Osim toga, prijedlog je razvrstavanje udruga u 
područja (kultura, sport i dr.) radi lakše podjele sredstava (za svako područje se odredi 
koliko sredstava će se dodijeliti tom području djelovanja) te osnivanje fonda malih 
vrijednosti iz kojeg bi udruge mogle dobiti sredstva za neplanirane projekte (ukoliko su 
zakasnile s prijavom projekta, imaju neplanirane troškove i sl.). 

• Zlatar Bistrica: Početkom iduće godine, kad se donese proračun, biti će predložene 
manifestacije i natječaj da se može bilo tko prijaviti od udruga da sudjeluje u manifestaciji, 
onaj tko će ponuditi nešto zanimljivo i u smislu financiranja prihvatljivo načelniku taj će 
dobiti sredstva da sudjeluje na toj manifestaciji. 

• Zlatar: da se u JLS uvede obveza raspisivanja natječaja tokom srpnja ili rujna kako bi 
udruge dodijeljenim sredstvima mogle raspolagati odmah početkom godine; natječaj bi 
trebao biti raspisan po kategorijama (npr. udruge iz gospodarstva, kulture i sporta); 
komisije za odlučivanje trebale bi biti sastavljene od stručnih ljudi za svaku kategoriju, JLS  
bi trebala osigurati tzv. "fond malih vrijednosti" iz kojeg bi udruge tokom godine mogle 
dobiti manja sredstva, ako su te projekte napisale nakon dodjeljivanja godišnjih sredstava; 
da JLS podrži osnivanje udruga za mlade koje svojim radom pak posredno pomažu JLS 

• Lobor: Podijeliti udruge u natječaju prema specifičnim područjima; Uvesti jasne i 
transparentne kriterije za financiranje udruga od strane JLS; Obavezno raspisivanje 
natječaja; Dodjela sredstava s obzirom na kvalitetu rada te da se uz prijavu dostavlja; 
Izviješće o radu za prethodnu godinu 

 
5. Uključenost mladih u život zajednice - oblici aktivnosti mladih  

 
Nekoliko je osnovna oblika aktivnosti mladih u društvenom životu: 

• Savjet mladih – savjetodavno tijelo gradskog vijeća; postoji već 3 mandata 
• Udruge mladih i koje se bave mladima (koje imaju mlade članove)  
• Uključenje mladih kroz pomlatke političkih stranaka 
• Djelovanje preko školskih i fakultetskih udruženja mladih 
• Individualno djelovanje 

 
U Opatiji su prisutni svi od navedenih oblika aktivnosti mladih. Kroz seriju radionica, diskusija i 
okruglih stolova na sastanku je raspravljano o tome kako mlade motivirati aktivni angažman i 
djelovanje za društveni život zajednice. 



 
Poseban naglasak je bio na savjetima mladih koji nisu osnovani ni u jednoj od JLS-a iz KZŽ koje 
sudjeluju na projektu. U tom kontekstu je održana prezentacija o Savjetu mladih Grada Opatije, 
ali i prezentacija Savjeta mladih Grada Zlatara koji je postojao jedno vrijeme. Cilj prezentacije je 
bilo mlade i donositelje odluka upoznati sa pojmom savjeta mladih te prikazati aktivnosti kojima 
se oni bave. Također, prezentiran je i novi Zakon o savjetima mladih koji propisuje obvezu da sve 
JLS oforme savjete mladih. Dva prezentirana savjeta mladih istaknula su neke svoje karakteristike, 
probleme i aktivnosti: 

1. Savjet mladih Grada Opatije: broji 9 članova, postoji problem u neravnomjernoj 
aktivnosti svih članova. Članovi SM-a dolaze iz NGO-a ili iz pomladaka političkih 
stranaka; aktivno je 5 članova; osnovani su po starom zakonu o savjetima mladih, po 
dobnoj strukturi radi se o starijem savjetu mladih, ali s druge strane i o iskusnom 
savjetu mladih jer je većini članova ovo već treći mandat u savjetu mladih; po spolu 
prevladavaju muški članovi; od Grada Opatije imaju na raspolaganju 35 000 kn za 
projekte, usavršavanje i 'hladni pogon'. Neke najznačajnijih aktivnosti su im bile: 
istraživanje o informiranju mladih; obilježavanje svjetskog dana socijalne pravde; analiza 
stipendija i potpora za mlade; radionica o knjigovodstvu za male udruge; Mladi i zdrav 
život – Perun, ekološke radionice i sastanci s predstavnicima vlasti. S gradskim vlastima 
surađuju rijetko, većinom sa administracijom; nisu još postigli željeni nivo osnovne uloge 
– savjetovanje. 

2. Savjet mladih Grada Zlatara: brojao je 5 članova; također je bilo problema u 
neravnomjernoj aktivnosti svih članova na početku djelovanja; svi članovi su došli iz 
NGO sektora, nitko nije bio član političkog pomlatka; osnovani su po starom zakonu o 
savjetima mladih; prevladavaju ženski članovi; po dobnoj strukturi također se radi o 
starijem savjetu; svim članovima to je bio prvi mandat u savjetu mladih; od Grada 
Zlatara nisu imali na raspolaganju nikakva sredstva. U počecima djelovanja nailazili su 
na veliki otpor i negativno razmišljanje brojnih, pa čak i istaknutih zlatarskih osoba te 
su se morali okrenuti konkretnim projektnim aktivnostima kako bi na njima stekli neku 
reputaciju te početnu sliku u očima javnosti promijenili. Najvažnije aktivnosti su im bile: 
izrada razglednica, turističke brošure, usavršavanje, održavanje Dana karijera za 
maturante zlatarske srednje škole, posjeta školama, pomaganje oko eTwinning 
aktivnosti, osnivanje Zlatarske udruge mladih te zajedničko provođenje projekta (3 
projekta financirana sredstvima Europske komisije). Imali su načelnu podršku vlasti, a u 
praktičnom smislu bez potpore. 

Iz oba primjera bilo je vidljivo kako savjeti mladih imaju puno problema u radu. Cilj prezentacije 
negativne, uz pozitivnu praksu bio je ukazati na realnost kako bi mladi dobili pravu sliku 
stvarnosti u kojoj kao budući potencijalni kandidati moraju naći svoje mjesto pod suncem.  
Mladi su iz navedenih primjera puno naučili i po ovoj temi se vidio najveći napredak u 
razmišljanju svih mladih osoba, sudionika projekta.  
 
Donositelji odluka u našim JLS-ima nisu bili previše motivirani za osnivanje savjeta mladih, no 
okrugli stol, radionice i diskusije su pomogle i njima razmišljati o toj temi pod drugim svjetlom: 

• Savjet mladih zakonska je obaveza svih JLS-a 
• Radom savjeta mladih donositelji odluka mogu uspješnije odgovoriti na probleme u 

zajednici te tako poboljšati svoju efikasnost 
• Motivacija mladih je veliki problem kojeg donositelji odluka smatraju preprekom za 

osnivanje savjeta mladih, no ipak uz adekvatnu komunikaciju, diseminaciju moguće je 



doprijeti do mladih i motivirati ih da se prijave. Povratne informacije prisutnih mladih već 
su pokazale da takve metode mogu biti korisne u  motivaciji mladih. 

• Okrugli stol je preko iskustva panelista pokazao da je velika korist članova savjeta mladih 
ako su aktivni članovi – osim referenci, postizanja boljih uvjeta za rad i život, velika korist 
za mlade je i osjećaj vrijednosti i pomaganja zajednici. 

• Također, ovdje je prezentiran i mogući model motivacije za uključenje u savjete mladih 
preko stipendiranja, tj. da stipendisti JLS-a postaju članovi Savjeta mladih. 

Okrugli stol je dao i poruku da treba početi od manjih stvari i aktivnosti ako je zbog neznanja i 
neiskustva nemoguće prijeći na veće. Bitno je probati, početi. 
 
U kontekstu mladih govorilo se i o udrugama mladih, pomlatcima političkih stranaka.  
Osim navedenog, raspravljalo se i o benefitima koje mladi mogu imati od rada u savjetima mladih 
i udrugama mladih u kontekstu samozapošljavanja i zapošljavanja. Tu su potvrđena razmišljanja 
iz radionica prethodnog sastanka te je još kroz opatijske primjere bilo vidljivo kako NGO 
aktivnosti mogu biti nositelji turističke aktivnosti u nekom mjestu, a s druge strane postiže se 
održivost rada NGO-a. 
 

6. Evaluacija mogućnosti ugradnje opatijske prakse za JLS iz KZŽ te 
dodatne ideje za savjete mladih 

 
U nastavku je dan pregled najznačajnijih elemenata prezentirane prakse koje se planiraju predložiti 
načelnicima (ili su već usuglašene s načelnicima) prema sudjelujućim JLS-ima u kontekstu savjeta 
mladih: 

• Zlatar Bistrica: - ugovori koje potpišu gradske vlasti moraju se ispoštovati (direktno se 
odnosi na projekt savjeta mladih); udruživanje više Savjeta mladih u jedan; istovremeno 
osnivanje Savjeta mladih; prostor za oglašavanje (pokraj toga sandučić za anonimna pitanja 
na koja će kasnije, ako će biti u mogućnosti biti dani odgovori); na već postojećim 
događanjima gdje su roditelji i djeca, ukratko predstaviti važnost rada Savjeta mladih u 
dogovoru s organizatorima i pozvati ih na aktivno uključenje; osobe koje dobivaju stipendiju 
– da imaju obvezu uključivanja u Savjete mladih; popust u Konzumu 10% ako si član 
Savjeta mladih, jedan dan u tjednu uz predočenje iskaznice Savjeta mladih; popust za 
studente – za vozne karte ako su članovi Savjeta mladih 

• Zlatar: osnivanje savjeta mladih prema novom zakonu; aktivnija komunikacija mladih i 
donositelja odluka; povezivanje natječaja za stipendije s natječajem za savjet mladih 

• Konjščina: Načelnik je podržao i ponovno raspisivanje natječaja za savjet mladih koji je već 
par puta neuspješno raspisivan. Činjenicom da postoje zainteresirani mladi za osnivanje 
savjeta mladih Općine, načelnik je obećao potpunu suradnju tijekom njegova osnivanja u 
vidu održavanja edukacija o području njihova djelovanja i važnosti. Također, obećana je 
pomoć tijekom rada savjeta kako bi se postigao kontinuitet djelovanja dugi niz godina. 
Pripreme za održavanje edukacija i osnivanje savjeta mladih već su započele, a sam natječaj 
bit će raspisan tijekom prosinca ove godine.  

• Lobor: Općina mora obavezno raspisati natječaj za savjet mladih; Savjet je časna obaveza 
pripomaganja općini u zadovoljavanju potreba općinskog stanovništva, naročito mladih 
ljudi; Bilo bi dobro da u savjetu budu mladi ljudi priznati od svojih vršnjaka  koji imaju 
širinu općeg znanja, a znaju i pristojno i argumentirano zagovarati svoje stavove; U našoj 
općini educirati mlade o funkciji Savjeta mladih. 

• Mače: Raspisivanje javnog poziva za isticanje kandidature zajedno s natječajem za dodjelu 
stipendija. Kandidature za članove SM (i njihove zamjenike) daju udruge u kojima djeluju 



mladi, a koje se sufinanciraju iz Općinskog proračuna, pomladci političkih stranaka i 
neformalne skupine mladih (na način da za svakog kandidata za člana kandidiraju i 
njegovog zamjenika). Natječaj za stipendije poveže se sa obaveznim radom u SM, na način 
da su,  ukoliko broj kandidiranih za članove SM ne zadovolji donju granicu broja članova 
SM (i njihovih zamjenika), korisnici stipendija dužni djelovati u SM (uzima se onoliko 
stipendista koliko je potrebno do punog broja članova SM). Osnivanje zajedničkog SM dviju 
ili više JLS u kojima postoje neki zajednički interesi. Suradnja sa OŠ, tj. dječjim vijećem i 
educiranje djece, ali i roditelja (roditeljski sastanci) o radu SM s ciljem motiviranja djece za 
aktivno uključenje u život zajednice. 

 
V. ŠTO DALJE?  
 
Četvrtim sastankom najvećim dijelom završen je aktivan rad na tri glavne teme projekta. Za svaku 
od tri teme projekta generirano je nekoliko ideja koje su evaluirane, ili su u postupku evaluacije 
(zadnja dva sastanka). Teme koje su već evaluirane se u nekim JLS-ima provode u praksu te je 
kroz ovaj sastanak napravljena i evaluacija implementacije tih ideja. 
U razdoblju između četvrtog i petog sastanka čelnici JLS-a pripremaju dokument, akt u kojem 
donose odluku o implementaciji svih ideja koje su prihvaćene za sve tri teme. Za neke JLS, po sve 
tri teme izabrano je tek nekoliko ideja za implementaciju, a kod nekih JLS je izabrano više tih 
ideja. Svečano potpisivanje akta planira se za idući sastanak za kada se planira održavanje i javnih 
prezentacija čelnika JLS-a oko sadržaja akta kako bi se sve interesno-utjecajne grupacije mogle 
upoznati s donesenim odlukama.  
U idućem sastanku će se odraditi i anketa s početka projekta kako bi se vidjelo u kojoj mjeru su 
sudionici napredovali u svojim znanjima te koliko su zadovoljni postignutim rezultatima.  
Razdoblje između 5. i 6. sastanka je razdoblje implementacije ideja donesenih u aktu. 


